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Dagsorden 

Balleskolen Skolebestyrelsesmøde 

Onsdag den 18. maj 2022 (18:00-21:00) 

 

Sted: 6. årgangs lokaler ’Skovgården’. Mødet blev holdt i Pyramiden.   

Mødeleder: Søren Ærbo Simonsen. Ordstyrer: Søren Ærbo Simonsen 

Dagsordensansvarlig: Rikke Kraskow, Søren Ærbo Simonsen & Pia Nielsen 

Referent: Pia Nielsen 

 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter: Bo Nicolajsen, Rikke Kraskow, Simon Ø. Foldager, Stine Meisel, 

Søren Simonsen, Ulrik Skousbøll Christensen, Ulrik Antonsen 

Medarbejderrepræsentanter: Diana Gyldenløve & Stine Therkildsen 

Elevrepræsentanter: Emil Fuks (7.c), Rune Sostack (8.y) 

Sekretariat/skoleledelse: Pia Nielsen, Vibeke Rod, Gry Sand Bøgh 

Afbud: Rikke Kraskow, Emil Fuks, Rune Sostack.  

Deltog virtuelt: Bo Nikolajsen, Ulrik Skousbøll Christensen.  

 

REFERAT  

 
18.00-18.05 

Beslutning 
1. Godkendelse af dagsorden og referat fra seneste møde 
v. ordstyrer og Ulrik Christensen 

 

Kommentarer til dagsorden: 

− Ulrik informerer om at han gerne havde set mere information omkring 

pkt. 7 udsendt inden mødet. Dette tager dagsordenudvalget til 

efterretning. 

 

Dagsorden derefter godkendt. 

Ønsker til næste dagsorden sendes til Søren inden et møde, så det kan 

dagsordensættes til næste gang – 10 dage inden mødet. 

 

Kommentarer til referatet fra april-mødet: 

- Kort debat vedr. punktet forældrehenvendelser, specifikt hvorvidt det 

var tydeligt nok hvilke emner der var behandlet. Input er taget til 

efterretning, men flertallet mener det nuværende referat er dækkende. 

- Spørgsmål vedrørende processen for referatet og udsendelse heraf. 

Dette blev debatteret og henlagt til den nye bestyrelse at beslutte om der 

er ændringer i forretningsordenen som vil være hensigtsmæssige. 

 

18.05-18.35 

Orientering 
2. Rigets tilstand 
v. ledelsen og elevråd 
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Orientering fra skoleledelsen om aktuelle hændelser og statuspunkter til 

skolebestyrelsens orientering, herunder også nyt fra elevrådet.  

 

Update fra elevrådet 

Det lille elevråd har haft møde. De har fået postkasser på hver årgang. De har 

sat dato for deres legedag. 

Det store elevråd har haft møde. Det handlede meget om Sidste Skoledag for 9. 

årgang og resten af skolen. Derudover fik 4.- 5.- 6. årgang deres Nintendo 

Switch med ud i husene. 

 

Fratrædelser og ansættelser 

Intet nyt. 

 

Kontoen ”Særligt vedligehold” 

Det er en konto, der rådes over på skolen sammen med Fælles Ejendomsdrift. 

Der er brugt penge på lydtætning på kontorerne, da det har været en 

udfordring at have fortrolige samtaler på kontorerne, da de ikke var 

lydisolerede. Der er nu lydisoleret med akustikpaneler og dørene er skiftet til 

lydtætte døre. 

 

Tiden frem til sommerferien: Skoleårets planlægning. Tidsplan for 

information af børn og forældre om næste skoleår.  

Antal lærere i kommende skoleår: 42 lærere, og desuden en lærer i fleksjob, og 

en lærer tilbage i marts fra barsel. 

Proces for skemaer og nye team går i gang på skolen, og dette er internt for 

medarbejderne. Information til forældrene sker torsdag i uge 23 (9. juni) i 

forhold til næste års huse og fagturnus. Børnene får besked om morgenen, og 

derefter får forældrene med det samme besked, så man kan snakke om det 

derhjemme. 

Input fra bestyrelsen: Ønske om god information ved overgange og så tidligt som 

muligt vedr. processen og tidsplanen. 

 

Forældremøde afholdt for 4. årgang 

52 tilmeldte forældre deltog, så mange børn var repræsenteret. 

Ledelsen deltog sammen med tre af husets lærere. 

Mødet blev holdt, og der blev svaret på spørgsmålene. Nogle forældre havde 

spørgsmål, som ikke blev besvaret af tidsmæssige årsager.  

Ledelsen skriver en opsamling med pointer og sender ud til forældrene, så 

informationen kommer hjem til alle, også de forældre der ikke havde 

mulighed for at deltage. 

Ønske fra bestyrelsen til dagsorden i august: Et punkt med plads til refleksion om 

processen. 

 

 

Skolebestyrelsesvalg 

Høringsperioden er slut, og der har ikke været nogle indsigelser. Pia skriver 
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ud til de valgte forældre, og den nye bestyrelse skal konstitueres i juni måned. 

Den nye formand laver dagsorden til august-mødet 

De nye medarbejderrepræsentanter er velkomne på konstitueringsmødet. 

18.35-18.40 

Orientering 
3. Bestyrelsens forretningsorden 
v. formandskabet 

 

Kort opdatering omkring materiale fra SB-møder 

 

Punktet udsat. 

 

18.40-19.00 

Orientering 
4. Tilbagemelding fra økonomigruppen 
v. økonomigruppen 

 

Økonomigruppen har holdt møde med forvaltningen for at få nærmere 

forståelse af: 

- Forløbet omkring de økonomiske rammer i 2022 budgettet  

- Økonomisk råderum  

- Udvidelse af budgetopfølgningsark 

 

Bestyrelse modtager tilbagemelding på mødet 

 

Økonomigruppen gav en fremlæggelse af afholdt møde med ledelsen og 

forvaltningen.  

Søren skriver en opsamling til den nye bestyrelse. 

 

19.00-19.35 

Beslutning 
5. Arbejde med princip for læring 
v. Ledelse og Bestyrelse 
 

Bestyrelsen har på februar mødet besluttet en formulering af princippet. 

Princippet er herefter drøftet på skolen: Princippet har været drøftet i alle 

huse, og husene har på huskoordinationsmøde delt deres respons med 

hinanden. 

 

Processen på mødet: 

• (10 min) Ledelsen fremlægger på mødet i dag skolens respons på 

princippets indhold og formuleringer 

• (20 min) Bestyrelsen drøfter responsen, og om det giver grund til 

ændringer i princippets formulering. 

• (5 min) Bestyrelsen beslutter herefter, hvordan der arbejdes videre med 

princippet frem til en godkendelse.  

 

Bilag: Princip for læring (besluttet i bestyrelsen i februar 2022) 

 

Punktet udsat.  
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19.35-19.45 Pause 
19.45-20.00 

Beslutning 

 

6. Afkortning af skoledagen  
v. Pia 

 

Der er lavet en politisk aftale om forlængelse af frihedsgraderne i folkeskolen i 

forhold til at afkorte skoledagen i det kommende skoleår. Der er nationalt og 

kommunalt nu givet mulighed for, at skoledagen kan afkortes på den enkelte 

skole. Det indebærer, at tiden til den understøttende undervisning omlægges 

til flere lærertimer i andre fag.   

 

Ledelsen fremlægger på mødet hvordan afkortningen planlægges at blive på 

Balleskolen i det kommende skoleår, og fortæller om de pædagogiske, faglige 

og ressourcemæssige begrundelser for dette. Skolens medarbejdere har inden 

mødet udtalt sig om afkortningen, og denne viden bringes med ind i 

bestyrelsen.  

 

Skolebestyrelsen har ret til at udtale sig om dette, og beslutter udtalelsen på 

mødet i dag. Herefter træffer skolens ledelse beslutning.  

 

Skolebestyrelsen bakker op om afkortningen. Der er en opmærksomhed på, 

om det har den ønskede effekt og, hvordan medarbejderne udnytter den 

ekstra ressource i de enkelte huse. 

 

20.00-20.15 

Beslutning 
7. Udtalelse om skemaer 
v. Pia 

 

Skemaet på Balleskolen lægges med udgangspunkt i det vedtagne princip for 

Balleskolemodellen. Skolebestyrelsen har ret til at få præsenteret skemaerne og 

få mulighed for at udtale sig.  

  

På mødet i dag fremlægger Pia kort skemamodellen. 

Desuden udpeges de ændringer der er lavet i forhold til indeværende år. 

 

Bestyrelsen drøfter skemamodel og ændringer, og beslutter en udtalelse til 

skolelederen om skemaerne.  

 
SB besluttede i maj 2019 og 2020 disse udtalelser om den tilsvarende fremlæggelse: 

2019: SB tilslutter sig skemaplanlægningen, der er fremlagt. Skemaerne følger Balleskolemodellen og 

tilpasses løbende til det, skolen oplever som udfordringer. SB opfordrer til, at skemaerne fremlægges for 

forældrene i starten af hver ny fase.  

2020: Skolebestyrelsen udtaler til skolelederen: Det er godt for kommunikationen, at skemaernes faglige 

sammensætning præsenteres i starten af skoleåret. Skolebestyrelsen opfordrer til, at husene fortsat 

skriver ud om husdagene, og hvilke fagligheder der ligger her (så det også bliver eksplicit).  

 

Link til Balleskolemodellen: https://balleskolen.aula.dk/princip-balleskolemodellen 

 

https://balleskolen.aula.dk/princip-balleskolemodellen
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Bestyrelsen besluttede denne udtalelse: Skolebestyrelsen ser positivt på 

skemamodellen. Opmærksomhed på, at princippet om Balleskolemodellen 

ikke bliver en hindring for gode ideer, læring og nytænkning af skemaerne.  

 
20.15-20.30 

Beslutning 
8. Årshjul 

 
Udsat punkt fra sidst. Formanden fremlægger oplæg til årshjul for den 

kommende bestyrelsesperiode – vi kan derefter starte på prioritering af emner og 

fokusområder.  

 

Bilag: Udkast årshjul som tidligere fremsendt 

 

Punktet udsat.  

 

20.30-21.00 

Drøftelse 
9. Projekt Udeområder 

 
Vi har besluttet at ”Projekt Udeområder” skal prioriteres, såfremt et 

økonomisk råderum opstår. Formandskabets oplæg er at vi får sat en 

struktur på dette projekt over de næste par møder. På dette møde en åben 

drøftelse af muligheder og rammer. Her er input fra 

medarbejderrepræsentanter og elever vigtige. 

 
Stine og Søren formulerer en henvendelse til ejendomsstaben for at afsøge 

muligheder for projekt udeområder. 

 
 Bestyrelsesmøder for det kommende skoleår 

− Torsdag den 16. juni 

 

 


